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EKO

Wałcz, Wojska Polskiego 50
518 245 080

POMIARY KAMERĄ TERMOWIZYJNĄ 
Powaty (wałecki, pilski, złotowski) 

Weryfikacja wycieków i przedmuchów. 
Sprawdzenie izolacji mieszkań i domów. 

Badanie paneli fotowoltaicznych i instalacji.
Badanie wraz z raportem - od 250zł  kontakt: 533 626 165

Do zdarzenia doszło po godzi-
nie 01.00 na ulicy Budowla-
nych w Wałcz, kiedy to poli-
cjanci pełniący służbę nocną 
usiłowali zatrzymać pojazd 
marki BMW do rutynowej 
kontroli drogowej. Nieste-
ty mimo wysłanego sygnału 
przez funkcjonariusza do za-
trzymania się, kierujący kon-
tynuował jazdę nie reagował 
na polecenia nawet wtedy, 
kiedy policjanci podjęli pościg 
i wysyłali sygnały błyskowe i 
dźwiękowe do zatrzymania 
się.

Kierujący uciekając nie zwa-
żał na żadne znaki drogowe 
poziome i pionowe. W pew-
nym momencie wypadł z dro-
gi, porzucił pojazd i rozpoczął 
ucieczkę pieszo. Po chwili zo-
stał zatrzymany przez funk-
cjonariuszy. Kierującym oka-
zał się 39 letni mieszkaniec 
wielkopolski. Był trzeźwy. W 

pojeździe znajdował się rów-
nież 32 letni pasażer będący 
w stanie nietrzeźwości. 39 
letni kierujący przyznał się 
do popełnionego przestęp-
stwa. Nie potrafił odpowie-
dzieć na pytanie dlaczego 
nie zatrzymał się do kontroli 
drogowej.

Sprawca skorzystał z możli-
wości dobrowolnego podda-
nia się karze, a tym samamy 
wyraził zgodę na skazanie 
go bez przeprowadzenia 
rozprawy na karę 8 miesięcy 
pozbawienia wolności, grzy-
wnę w wymiarze 100 stawek 
dziennych w kwocie po 20 zł 
każda z nich, 2 lata zakazu 
prowadzenia wszelkich po-
jazdów mechanicznych oraz 
poniesienie kosztów sądo-
wych. Przestępstwo to za-
grożone jest karą pozbawie-
nia wolności do lat 5.

Ścigany 
i zatrzymany 
kierowca BMW

Policjanci Referatu Patrolowo – Interwencyj-
nego jednostki Policji w Wałczu podjęli po-
ścig za 39 letnim kierującym, który nie za-
trzymał się do kontroli drogowej. Mężczyzna 
w trakcie pościgu opuścił pojazd i kontynu-
ował ucieczkę pieszo, w krótkim czasie zo-
stał zatrzymany i trafił do policyjnego aresz-
tu

Konferencja nt. zie-
lonej energii, miała 
miejsce 12 grudnia 
w Wałczu. Frekwen-
cja osób biorących 
w niej udział  może 
świadczyć jedynie 
o  rosnącym zainte-
resowaniu wodo-
rem, fotowoltaiką 
czy transportem 
elektrycznym.  
Znaleźliśmy się w czasach 
transformacji energetycznej 
związanej z koniecznością 
rezygnacji z węgla, a także 
pogłębionej dywersyfikacji 
źródeł, kierunków i dostaw 
energii. Wymiana doświad-
czeń, oraz realne działania 
stanowią kluczowy element 
naszego bezpieczeństwa 
energetycznego w przyszło-
ści.
Konferencja Wałcz Międzyre-
gionalne Centrum Zielonych 
Technologii to kolejne spo-
tkanie w historii miasta, któ-
re przyciągnęło uczestników 
z całej Polski. Po spotkaniu 
organizowanym na temat bu-
dowy S10 łączącej Wałcz ze 
Szczecinem, Bydgoszczą czy 
Warszawą kilka lat temu teraz 
tematem dyskusji była zielo-
na energia w ramach gospo-

darki obiegu zamkniętego. 
Do Wałcza przyjechali przed-
stawiciele firm i samorządów 
oraz agencji rządowych z 
Lublina, Poznania, Gniezna, 
Gdańska, Szczecina czy Piły. 

Celem spotkania była dys-
kusja wokół wizji utworzenia 
Międzyregionalnego Centrum 
Rozwoju Zielonych Technolo-
gii w Wałczu.
- Wałcz w sposób naturalny 
jest miastem zielonym po-
łożonym pomiędzy lasami i 
jeziorami. Od kilku lat krok 
po kroku prowadzimy dzia-
łania w kierunku miasta ze-
roemisyjnego. Pierwsze były 
autobusy o wysokiej normie 
emisji, a obecnie przygotowu-
jemy przetarg na kolejnych 8 
tym razem elektrycznych au-
tobusów. Zmieniamy system 
ogrzewania miasta, podłą-
czamy mieszkańców do cie-
pła z sieci ograniczając liczbę 
punktów kominów w domach. 
Na przestrzeni ostatnich kil-

ku lat pozyskaliśmy kwotę 
ok 1.5 mln zł, które trafiły 
do naszych mieszkańców na 
termomodernizację budyn-
ków oraz zmianę systemu 
ogrzewania (likwidację tzw. 
kopciuchów). Nasze jednost-
ki takie jak zakład Energetyki 
Cieplnej, Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji czy Zakład Ko-
munikacji Miejskiej również 
w zielonej energii upatrują 
szanse nie tylko na obniże-
nie kosztów, ale również na 
ekologiczny rozwój. Prowa-
dzimy również liczne działa-
nia edukacyjne, ponieważ w 
naszej ocenie tylko eko edu-
kacja od najmłodszych lat to 
jedyna droga do zbudowania 
świadomego społeczeństwa 
w przyszłości.  – mówi Maciej 
Żebrowski. 
Konferencja w Wałczu ma 

być odpowiedzią na potrze-
by zgłaszane przez samorzą-
dy w Polsce. – Potrzebne są 
technologie, kadry naukowe 
i technicy oraz nowoczesne 
firmy. To wszystko może dziać 
się w Wałczu poprzez fundu-
sze europejskie - mówił do 
zebranych Stanisław Wzią-
tek, członek Zarządu Woje-
wództwa Zachodniopomor-
skiego w Szczecinie. 
Robert Michalski, ekspert 
ds. funduszy europejskich z 
dużym doświadczeniem w 
samorządzie, mówił o moż-
liwościach finansowania in-
westycji zielonych dla miast i 
przedsiębiorców.

Wałcz ma być 
Zielonym 
miastem 

inspiracją dla innych

dokończenie na str 10.
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Od 4 do 21 grud-
nia, na terenie 
Ośrodka COS OPO 
Cetniewo, odbywa-
ło się zgrupowanie 
Szkoły Mistrzostwa 
Sportowego z Wał-
cza.
Placówka o profilu kajakar-
skim świętuje obecnie 40-le-
cie powstania, zajęcia z wio-
ślarstwa kobiet odbywają się 
natomiast od 1977 roku. Ab-
solwentami szkoły są czołowi 
zawodnicy mogący pochwalić 
się licznymi medalami igrzysk 
olimpijskich, m.in.: Beata Mi-
kołajczyk - Rosolska (3 me-
dale IO), Karolina Naja (4 
medale IO), Justyna Iskrzycka 
(1 medal), Wiktor Głazunow, 

Tomasz Barniak Canoe Sprint 
(VII miejsce IO)- kajakarstwo;  
Magdalena Fularczyk (2 me-
dale IO - złoto), Natalia Ma-
daj-Smolińska (1 medal IO - 
złoto) – wioślarstwo.
Celem zgrupowania jest 
kształtowanie wytrzymałości 
ogólnej - biegi długie w tere-
nie i na bieżni, treningi pły-
wackie. 
Priorytetem szkoły w 2023 
r. będzie uzyskanie lepsze-
go wyniku sportowego niż w 
roku ubiegłym, a był to: srebr-
ny medal i dwa brązowe MŚ 
juniorów. Priorytetem w ko-
lejnym sezonie jest zakwalifi-
kowanie się 3-5 zawodników 
na ME i MŚ juniorów. Zdoby-
wanie medalowych miejsc 
na MP juniorów, MP juniorów 
młodszych, czy MME (U-23)

Nie jestem fanatykiem 
piłkarskim, ale takie wy-
darzenie jak mistrzostwa 
świata w piłce nożnej oglą-
da niemal każdy. Piękny 
finał i wygrywa drużyna, 
którą obstawiałem od sa-
mego początku, szczegól-
nie widząc jak oni rozgro-
mili naszą reprezentację. 
W finale zagrali najlepsi, 
którzy poradzili sobie z 
Polską drużyną. W sumie 

tak ironicznie obserwując 
i dedukując, że w półfina-
łach skoro Francja i Argen-
tyna wysoko wygrywała ze 
swoimi rywalami, a wyniki 
były zbliżone do tych, co 
z naszymi piłkarzami, to 
oznacza, ze szansa na brąz 
byłaby, gdyby nie ci Fran-
cuzi w 1/8 finału :-) Patrząc 
na boisko, na którym poru-
szała się drużyna z Fran-
cji można było pomyśleć, 
czy występuje przed nami 
przypadkiem zespół z Afry-
ki? Kolonizacja ma swoje 
plony. Ale zaraz, zaraz. To 
jest  przecież sposób na 
zwycięstwo w kolejnych mi-
strzostwach świata w piłce 
nożnej i jest jeszcze czas 
dla Polski, aby się porząd-
nie przygotować. Wystar-
czy wyszukać kraje, gdzie 
są dobrzy piłkarze, co chcą 
zostać naszymi obywatela-
mi  i ich zaimportować do 
drużyny narodowej. Poda-
rować premię od premie-
ra, której nie chciał Mich-

niewicz i wygrana gotowa. 
Do tego wystarczy dodać 
brak zainteresowania spo-
łeczeństwa tą dyscypliną 
i sukces pewniejszy, bo 
wystarczy spojrzeć na siat-
kówkę, czy piłkę ręczną. 
Małe zainteresowanie, nikt 
nie przeszkadza, i wyniki 
lepsze. 
To wszystko mogłoby 
oznaczać, że jesteśmy 
naprawdę wspaniałym i 
nietuzinkowym narodem, 
nieprzewidywalnym, za-
skakującym, przekornym, 
a i otwartym, nie można 
się tutaj nudzić. Bo kto 
uważa, że Polska to nud-
ny kraj? Przykładami moż-
na sypać jak z rękawa, bo 
choćby słynny granatnik u 
Komendanta Policji, świad-
czyć może o tym, że w Pol-
sce nielegalnej broni jest 
więcej (tym tokiem idąc, 
to Błaszczak nie chciał nie-
mieckich wyrzutni, bo ma 
w garażu swoją?) a Ukra-
inie dostarczono zbyt dużo 

broni i mają nadwyżki. Te-
raz to oni mogą zaopatry-
wać grupy mocno potrze-
bujące w Polsce w ramach 
solidarności i wdzięczności. 
Mam nadzieję, że ktoś nad 
tym jeszcze  panuje. Chyba 
będzie konieczność rów-
nież zaopatrzenia się w na-
rzędzia obrony koniecznej 
i wybrać się na szkolenie, 
bo jak tylu „pustogłowych” 
otrzyma broń, to można 
czuć się niekomfortowo . 
W ten sposób gładko prze-
chodzimy do życzeń świą-
teczno-noworocznych:
Życzę wszystkim, aby tak-
że w prezencie otrzymali 
moździerz lub granatnik, 
aby czuli się w tym kraju 
bezpiecznie i dobrze. Aby 
wyłączyli na całym świecie 
Facebooka i Instagram, Tik-
Toka, bo ludzie zaczną ze 
sobą rozmawiać twarzą w 
twarz i dowiadywaliby się 
prawdy z poważniejszych 
źródeł. Życzę Państwu, 
aby nie było konieczności 

przemieszczania się samo-
chodem, bo wtedy ceny 
paliw nie będą denerwują-
ce. Żeby banki zaczęły w 
końcu dawać , a nie brać. 
Aby było jak najwięcej cie-
płych dni tej zimy, by na 
ogrzewanie poszło mniej 
pieniędzy. By udawało się 
chodzić wcześniej spać, bo 
prądu mniej się zużyje, a i 
dzieci będzie w końcu  dużo 
więcej. Aby mniej jeść, tyl-
ko tyle ile trzeba, na ile 
stać, bo brzuchy wówczas 
nie urosną. Tego wszyst-
kiego nie przyniesie Wam 
Mikołaj, ale może dorzuci 
się  Mateusz, Jarek, Donald 
lub Daniel. Wesołych, (lecz 
nie śmiesznych) Świąt i 
szczęśliwego nowego roku, 
w którym będzie nam dane 
znowu spotkać się w extra 
nastrojach.

Piotr Kurzyna

Życzenia 
i nie tylko

IDĄ ŚWIĘTA
 
Dla tych którzy na nie cze-
kają rzeczywiście idą i to du-
żymi krokami. Niedawno w 
wielu miejscach Polski zrobi-
ło się śnieżnie wiec wzrosła  
nadzieja, że będą białe czyli 
ładne. Kryzys energetyczny 
pewnie sprawi, że miłośni-
cy iluminacji  a szczególnie 
obwieszania własnych do-
mów świecącymi lampkami 
zawieszą  ich trochę mniej, 
to wielu zasmuci ale naszej 
planecie wyjdzie na dobre. 
Dzieci  z pewnością  nie 

mogą doczekać się prezen-
tów, ale nie zapominajmy, 
że tuż obok nas za ścianą 
także w święta  może docho-
dzić do tragedii, dzieci mogą 
być bite, maltretowane, nie 
rzadko poddane przemocy 
seksualnej bo kochany wu-
jaszek zachodzi do sypialni 
bratanicy wcale nie po to aby 
zaśpiewać jej kolędę. Trady-
cja…musi być. Choinka, naj-
lepiej żywa bo pachnąca, a 
na niej dużo ozdób. Wiecie 
co, kiedy przed świetami 
widzę tłumy na stoiskach z 
choinkowymi świecidełka-
mi  zawsze zastanawiam 
się, co kupujący zrobili z 
bombkami i łańcuchami, z 
zeszłego roku ? Wyrzucili na 
śmietnik bo przecież chyba 
nie wszystkie się potłukły ? 
Może ktoś powie, że o mar-
notrawstwie, przy okazji 
świat nie wypada mówić…a 
ja powiem, że wręcz należy, 
kupujemy wszystkiego za 
dużo, żywności szczególnie 
i wyrzucamy ją na potęgę ! 

Wierzący, których w naszym 
kraju ponoć tak dużo powin-
ni pomyśleć, że grzeszą a 
myślący racjonalnie skarcić 
swoją bezmyślność. 
Życzenia, są osoby mające 
talent do życzeń wszelkiej 
maści, pięknieje je formu-
łują, personalizują i prze-
kazują innym, ale w więk-
szości rzucamy na prawo i 
lewo lakoniczne Wesołych 
Świat…nie zastanawiając 
się, że słowa te mogą ranić. 
Bo osób samotnych które na 
święta się nie cieszą wcale 
nie jest mało, bo osób cho-
rych które podczas świąt  
będą cierpieć też nie jest 
mało. Warto wiec w pędzie 
własnego radosnego nastro-
ju i świątecznej celebracji 
być bardziej refleksyjnym…
Warto też, pomyśleć po co 
stawiany jest pusty talerz 
przy wigilijnym  stole ? Czy 
rzeczywiście ja jestem goto-
wy, gotowa przyjąć zbłąka-
nego wędrowca ? 
Dzięki akcji „świąteczna 

paczka „ dowiedzieliśmy, się 
ze mamy w Polsce  2 miliony 
ludzi żyjących w skrajnym 
ubóstwie, to dobrze, że zna-
leźli się darczyńcy którzy po-
magają ale to źle, że nasze 
państwo nie znajduje syste-
mowych rozwiązań na tę tra-
giczną sytuację. 
Mycie okien…ja specjalnie 
na święta nie myję, myję  
kiedy mi się chce i uznam 
za stosowne, zresztą od lat 
wyzwalam się od różnych 
przymusów i Państwu też 
polecam. Tradycja może też 
męczyć, długie siedzenie za 
stołem od dzieciństwa spra-
wiało ból mojemu kręgosłu-
pów wiec nauczyłam się ob-
chodzić od stołu nawet jeśli 
komuś to się nie podobało. 
Niestety w wielu rodzinach 
ciagle występuje świąteczne 
dręczenie na różne sposoby, 
np. musisz zjeść sterniczka 
bo babcia upiekła i będzie jej 
przykro albo nawet się obra-
zi..albo trzeba podzielić się 
opłatkiem bo to święta 

Bożego Narodzenia. Dla jed-
nych narodzenia a dla in-
nych świąteczny wolny czas 
który chcą spędzić bez reli-
gijnych konotacji, jak im się 
podoba, i wolno im, i wolno 
nam…bo  te czy inne świę-
ta to sprawa umowna. Jedni 
umawiają się na tradycję  a 
inni na co innego, dawajmy 
sobie i innym prawo wybo-
ru. Wierzmy  w co chcemy i 
świętujmy jak chcemy. I tego 
Państwu życzę 🎄 
Tylko błagam, nie bawcie się 
żadnej maści granatnikami 
aby przez własną głupotę 
nie tylko stropów w naszych 
domach nie zrujnować 😊 
Małgorzata Prokop-Paczkow-
ska 
--

Małgorzata Prokop-Paczkowska

tel. 605 786 806

Tutaj kształtuje się 
zwyciężców
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BIURA W WAŁCZU 
DO WYNAJĘCIA:
+48 577 777 268

W Wałczu nie braku-
je nowych inwestycji z 
branży developerskiej. 
Może to oznaczać, że 
Wałcz jest wciąż atrak-
cyjnym miastem do 
inwestowania, czemu 
trudno zaprzeczyć. Jed-

nym z ciekawszych pro-
jektów o kameralnym 
charakterze, jest nieru-
chomość zlokalizowa-
na na ul. Chopina 51A. 
Zarówno pod względem 
zamieszkania jak i inwe-
stycji, może okazać się 
strzałem w dziesiątkę 
dla tych, co chcą uciec 
od spadającej wartości 
złotówki.
Apartamentowiec wy-
różnia się nowoczesną 

architekturą, tarasami z 
ogródkami, obszernymi  
balkonami , garażami i 
ogrodzonym i monitoro-
wanym terenem. Ogrze-
wanie całkowicie bezob-
sługowe z miejscowego 
ZEC-u.

W kompleksie znajduje 
się 15 apartamentów 2 
i 3 pokojowych. Do tego 
położenie jest zarówno 
blisko do obiektów spor-
towych jak i dobrze sko-
munikowane z innymi 
częściami miasta.
Osoby zainteresowane 
wciąż mogą skorzystać z 
możliwości zakupu i umó-
wić się na obejrzenie jed-
nej z atrakcyjniejszych 
miejscówek w Wałczu.

KONTAKT: 
+48 534 777 850
hubert@k2invest.pl

więcej zdjęć

Chopina 51 w Wałczu

Wigilijne spotkanie 
z biznesem

9 grudnia w Aparthotel 
Wałcz, odbyło się  Wigi-
lijne Spotkanie Przedsię-
biorców, zorganizowane  
przez wałecki oddział Pół-
nocnej Izby Gospodarczej 
oraz Stowarzyszenie Ini-
cjatyw Gospodarczych . 

Spotkanie było okazją do podsumo-
wania roku i wymiany doświadczeń 
pomiędzy przedsiębiorcami. Gości 
przywitali prezesi wałeckich orga-
nizacji biznesowych. Ze strony Pół-
nocnej Izby Gospodarczej - Bogdan 
Białas, a ze strony Stowarzyszenia 
Inicjatyw Gospodarczych - Zbigniew 
Wolny.  Wśród zaproszonych gości 

pojawił się Starostwa Bogdan Wan-
kiewicz, który podkreślał, jak ważni 
dla samorządów są przedsiębiorcy i 
zachęcał, aby mimo obecnej sytuacji 
starali się dalej rozwijać, a samorząd 
będzie służył wsparciem w ramach 
swoich możliwości. Burmistrz Wał-
cza Maciej Żebrowski, także prze-
kazał podziękowania dla właścicieli 
firm, bo dzięki firmom działającym 
w Wałczu, duża część podatków lo-
kalnych trafia właśnie do samorzą-
du i realizowane są inwestycje dla 
wszystkich mieszkańców miasta.
Całą oprawę artystyczną przygoto-
wało Studio Piosenki ESTI, dlatego 
organizatorzy poprzez lokalne me-
dia, jeszcze raz dziękują  za wspa-
niały występ !



Ogłoszenia drobne: 1.00 zł za słowo

Ogłoszenia drobne
Sprzedaż lokalna (sprzedaj skutecznie samochód, mieszkanie lub dom). 
Otrzymasz od nas reklamę w lokalnej gazecie, na największym portalu w po-
wiecie wałeckim, zdjęcie sprzedawanego produktu, wystawienie produktu na 
OLX lub Allegro.
- kto szybciej sprzeda jak nie MY, mając wszystkie media lokalne w ręku?
Tel. 67 387 42 43, extrawalcz@gmail.com

Praca w różnych gałęziach gospodarki sortownie, pakownie, 
produkcja, ogrodnictwo i inne. Zatrudnienie w ciągu całego 
roku, godne stawki wynagrodzenia.

Rekrutacja: Biuro w Wałczu, ul. Kościuszki 12A,  

tel. 603122111  Licencja: 4933

Praca w Niderlandach

NIERUCHOMOŚCI 
Biuro do pracy, 
Telefon
+48 691 73 90 21
+48 608 007 979

Sprzedam mieszkanie 
2 pokojowe, wyremon-
towane, z garażem w 
samym centrum Wałcza. 
Tel. kontaktowy 
+48 880 801 590

Sprzedam lub wyaj-
mę mieszkanię, 62 m2 
(3pokojowe) częściowo 
umeblowane.
+48 601 779 320 
467468

Sprzedam mieszkanie 
36m2 (2pokoje) 2 pie-
tro, balkon. Bardzo dobra 
lokalizacja, w centrum 
Wałcza 
kontakt 785 746 021

Sprzedam działkę budow-
laną w Wałczu 75m2 poło-
żoną w dobrym miejscu. 
Kontakt: 667 315 546

PRACA

Poszukiwany przedstawi-
ciel handlowy- aktywny 

sprzedawca, praca dodat-
kowa na dobrej prowizji, 

marketing@studioextra.pl  

Główny ksiegowy/ fir-
ma do 50 osób

tel.  67 356 51 21

ADRES REDAKCJI
ul.Kościuszki 4, 78-600 Wałcz
REDAKTOR NACZELNY 
Piotr Kurzyna
I ZESPÓŁ REDAGUJĄCY 
Piotr, Wiesław, Marcin, Agnieszka, Natalia

KONTAKT:
e-mail: extrawalcz@gmail.com  non stop
strona internetowa: www.extrawalcz.pl, non stop
Telefon: 67 387 42 43 często nie zawsze
Redakcja czynna w godzinach pracy
WYDAWCA:
Agencja 3 Głowy Prodakszyn
SKŁAD
Kamil Urbanowski 
DRUK:
Agora SA

Redakcja nie ponosi odpowiedzialności za 
treść zamieszczanych reklam i ogłoszeń 
oraz zastrzega sobie prawo do redagowa-
nia i skracania nadesłanych tekstów. Listy 
nadsyłane do redakcji są wyrazem opinii ich 
autorów. Redakcja nie zwraca materiałów 
niezamówionych. 

RÓŻNE
Sprzedam złotokap 
drzewka, kamienie, 
stary sprzęt rolniczy. 
tel: 664 482 711

- ubezpieczenia
- tłumaczenia dokumen-
tów
- opłaty za media
- ksero,fax
- kredyty
- fundusze inwestycyjne
- doładowania telefonów

POMIARY KAMERĄ TERMOWIZYJNĄ 
bezpłatny dojazd powiaty (wałecki, pilski, złotowski) 

Sprawdzenie izolacji mieszkań i domów.
Wychwycenie miejsc, gdzie ucieka ciepło. 

Badanie paneli fotowoltaicznych i instalacji.

Badanie wraz z raportem - od 250zł  
kontakt: 533 626 165

WÓJT GMINY WAŁCZ
Informuje, że został wywieszony 
na tablicy Urzędu Gminy Wałcz  i 
stronie internetowej Urzędu Gmi-
ny Wałcz, www.bip.gminawalcz.pl 
wykazy oraz ogłoszenia nierucho-
mości przeznaczonych do zbycia, 

najmu i dzierżawy

„Przyjmę ziemię, Chwiram 
tel. 664 482 175”

Praca w Holandii

Burmistrz Miasta i Gminy Człopa 
informuje, że na tablicy ogłoszeń w 

Urzędzie Miasta i Gminy
w Człopie oraz w BIP Miasta i Gminy 

Człopa, w dniu 20 grudnia 2022 
roku na okres 21 dni zostały wywie-

szone wykazy nieruchomości
przeznaczonych do wydzierżawienia.

„Burmistrz Mirosławca informuje, że 
na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskie-
go, w Biuletynie Informacji Publicznej 
oraz na stronie internetowej Urzędu 
na okres 21 dni tj. od 12.12.2022 do 
02.01.2023. został opublikowany wy-
kaz nieruchomości przeznaczonych 

do sprzedaży stanowiących własność 
Gminy Mirosławiec

„Burmistrz Miasta Wałcz infor-
muje, że w dniu 13.12.2022 r. 
na tablicy ogłoszeń w Urzędzie 
Miasta Wałcz przy Placu Wolno-
ści 1 oraz w Biuletynie Informa-

cji Publicznej (BIP – www.bip.
walcz.pl) zostały opublikowane 
wykazy nieruchomości przezna-

czonych do użyczenia”.

„Informujemy, że w dniu 
l7.0l.2023r. o godz. 10°00

, odbędzie się przetarg na na-
jem lokalu użytkowego usytu-
owanego przy ulicy Kilińszcza-
ków 44 w Wałczu, szczegóły 

stronie www.tbswalcz.pl, 
www.bip.walcz.pl

„Informujemy, że w dniu 
l8.0l.2023r. o godz. 10°00
, odbędzie się przetarg na 

najem lokalu użytkowego nr 2 
usytuowanego przy ulicy Kiliń-
szczaków 61 w Wałczu, szcze-
góły stronie www.tbswalcz.pl, 

www.bip.walcz.pl

„Informujemy, że w dniu 
25.0l.2023r. o godz. 10°00

, odbędzie się przetarg na na-
jem lokalu użytkowego nr 2 usy-
tuowanego przy ulicy Al.Zdob.

Wał.Pom. 11 w Wałczu, szczegó-
ły stronie www.tbswalcz.pl, 

www.bip.walcz.pl



STANOWISKO :  Główny Księgowy
MIEJSCE PRACY:   Wałcz , praca stacjonarna

Zakres Odpowiedzialności
Prowadzenie ksiąg rachunkowych zgodnie z polskimi zasadami rachun-
kowości
Przygotowanie i składanie deklaracji podatkowych (VAT, CIT, podatki 
lokalne)
Przygotowanie i składanie informacji do Urzędu Statystycznego
Przygotowanie miesięcznych sprawozdań finansowych – zgodnie ze 
standardem grupowym
Roczne zamknięcie ksiąg rachunkowych – współpraca z audytorami
Przygotowanie rocznych budżetów oraz miesięcznych prognoz
Zarządzanie planem kont i centrami kosztowymi
Analizy rentowności produktów - ad hoc
Wsparcie dla Dyrektora Fabryki w obszarze prognozowania produkcji i 
kontroli kosztów
 
Nasze wymagania
Wykształcenie kierunkowe
Bardzo dobra znajomość polskich standardów rachunkowości
Bardzo dobra znajomość przepisów podatkowych
Doświadczenie w pracy z systemami ERP
Znajomość pakietu MS Office – ze szczególnym uwzględnieniem Excel
Komunikatywna znajomość języka angielskiego
Komunikatywność i otwartość oraz umiejętność współpracy
Gotowość do odbywania podróży służbowych

Co oferujemy
Stabilne zatrudnienie w międzynarodowej firmie
Pakiet opieki medycznej
Możliwość rozwoju i współpracy w międzynarodowym środowisku

Dane kontaktowe: tel. 67 356 5121 
e-mail: praca.walcz@purmogroup.com

Administratorem Twoich danych osobowych jest Purmo Group Poland Sp. z o.o. z siedzibą w Rybniku przy ul. Przemysłowej 11.
Kontakt z Inspektorem Danych Osobowych: iod@purmogroup.com lub +48 67 356 5106 .              
Twoje dane osobowe przetwarzamy wyłącznie w celu przeprowadzenia rekrutacji wskazanej w ofercie pracy oraz do celów przyszłych rekrutacji, jeśli 
wyraziłeś stosowną zgodę w CV.
Twoje dane osobowe wskazane w Kodeksie pracy przetwarzamy w oparciu o przepisy prawa (art. 6 ust. 1 lit. c. RODO)  i ich podanie jest konieczne do 
wzięcia udziału w rekrutacji. Pozostałe dane osobowe (np. Twój wizerunek) przetwarzamy na podstawie Twojej dobrowolnej zgody, którą wyraziłaś/eś, 
wysyłając nam swoje zgłoszenie rekrutacyjne.
Masz prawo do: dostępu do treści danych, sprostowania danych, usunięcia danych, ograniczenia przetwarzania danych, wniesienia sprzeciwu, wniesienia 
skargi do organu nadzorczego.
Nie przekazujemy Twoich danych osobowych poza Europejski Obszar Gospodarczy. Twoje dane osobowe zostaną usunięte niezwłocznie po zakończeniu 
procesu rekrutacji.
W każdym czasie możesz cofnąć zgodę, kontaktując się z nami pod adresem e-mail praca.walcz@purmogroup.com

(firma produkcyjna zatrudniająca do 50osób)

- pełne wsparcie dla małych i średnich firm, 
które chcą wejść dodatkowo w świat online lub 

wzmocnić swoją pozycję, 
- systematyczna i skuteczna obsługa 

mediów społecznościowych dla przedsiębior-
ców, Jedna stała ustalona cena w miesiącu, więc 

znasz koszty od razu
- pomoc w przygotowaniu firm do targów, 

eventów, prezentacji, filmy promujące 
i fotografia produktowa,

- stałe dostawy materiałów biurowaych 
spersonalizowanych, oznakowanych logiem   

 


Napisz do nas na biuro@3glowy.com, 
czego pragniesz? Natychmiast oddzwonimy 
z przygotowaną wstępną wyceną.

wsparcie firmwsparcie firm  

zadzwoń do nas 67 387 42 43



REKLAMA

20222022

Kultura 
– to, co zostaje, 

kiedy zapomnisz 
wszystko, czego 

się nauczyłeś

Z okazji Świąt Bożego Narodzenia życzymy

 dużo zdrowia, miłości i wszelkiej pomyślności. 

Niech te szczególne dni będą okazją

 do wspólnego przeżywania świąt

 w serdecznym gronie rodziny i przyjaciół. 

Nadchodzący Nowy Rok niech będzie pełen nadziei 

i spełnionych marzeń. 

Życzymy cierpliwości i wytrwałości w realizacji planów

oraz wielu sukcesów osobistych i zawodowych.

 
Przewodniczący 
Rady Miejskiej 

 
Zbigniew Tymecki

 

 Burmistrz 
Miasta i Gminy Człopa

 
Jerzy Bekker

 

18 grudnia oko-
ło godziny  17:00 
doszło do pożaru 
mieszknia w Wał-
czu przy ul.Mazo-
wieckiej. 

 W akcji uczestniczyło 7 
zastępów straży pożarnej z 
Wałcza i okolic.   Działania 
strażaków polegały na za-
bezpieczeniu miejsca zdarze-
nia, przeszukaniu mieszkań 

sąsiadujących z lokalem 
objętym pożarem, podanie 
prądów wody w natarciu i 
sprawdzeniu pogorzeliska.
Ewakuowano mieszkańców z 

zadymionych pomieszczeń. 
Na szczęście nikomu nic się 
nie stało. Pożar na Mzowieckiej



Z okazji Świąt Bożego Narodzenia 
oraz zbliżającego się Nowego Roku, 
pragniemy serdecznie podziękować 

za dotychczasową współpracę 
oraz złożyć Naszym Klientom, Przyjaciołom 

i Sympatykom moc gorących życzeń, zdrowia, 
szczęścia i wszelkiej pomyślności!

Życzy zespół
Autoexpert Sklep Motoryzacyjny

LIST DO REDAKCJI

Dzień dobry, 
Chciałam Państwa zainteresować 
tematem dostępności do lekarza 
rodzinnego w gminie Tuczno. 
Najprościej rzecz ujmując, jest 
tragicznie. Nie dość, że miesz-
kańcy okolicznych miejscowości 
nie mogą się dostać na wizytę 
do doktora transportem publicz-
nym, gdyż pan doktor przyjmuje 
popołudniami zazwyczaj, to jesz-
cze w środy lekarza w ogóle nie 
ma. Nie wiadomo tak naprawdę 
w jakich godzinach lekarz w ogó-
le przyjmuje, godziny wywie-
szone zupełnie nie zgadzają się 
z tym, co mówią Panie rejestra-
torki ( podobnie jest z resztą w 
poliklinice w szpitalu wojskowym 
u pediatry -  co innego wisi na 
drzwiach, co innego jest na stro-
nie a co innego mówią Panie przy 
rejestracji telefonicznej; na zwró-
cenie uwagi że coś się nie zga-
dza, pani kierownik przychodni 
bardzo się oburza że ktoś śmie w 
ogóle zawracać jej tym głowę...)
  Mieszkańcy gminy, zarówno 
dzieci, jak i dorośli, są już bar-
dzo sfrustrowani takim obrotem 
sprawy. Zwłaszcza że poprzed-
ni lekarz był w stanie przyjąć w 
ciągu dnia nawet i 100 osób, a 
jak była taka potrzeba, to wię-
cej. Były wizyty domowe, doktor 
przyjmował zarówno rano, jak 
i po południu, można było bez 
problemu autobusem dojechać 
i wrócić. Teraz nie ma praktycz-
nie nic. Oczywiście rozumiemy, 
że młody pan doktor chce się 
kształcić, że ośrodek zdrowia na 
prowincji to nie jest szczyt ma-
rzeń, tylko droga do celu, itp. Ale 
nie może się to odbywać kosz-

tem zdrowia mieszkańców! Może 
trzeba poszukać jeszcze jednego 
lekarza na etat? Albo zmienić Pa-
nie w rejestracji? Już kilkukrotnie 
zdarzyła się sytuacja, że pani 
rejestratorka mówiła, że nie ma 
możliwości wizyty u lekarza w 
danym tygodniu (mówimy o pró-
bie rejestracji w środę), że wizy-
ta będzie w poniedziałek lub we 
wtorek w przyszłym tygodniu. Ze 
względu na stan zdrowia chore-
go zapada decyzja o skorzysta-
niu z nocnej/świątecznej pomo-
cy medycznej w Wałczu, a tam 
na dyżurze... Nasz pan doktor. I 
jeszcze z pretensją że tak cho-
rą osobę ciagamy po nocy, na 
dyżur, angażujemy sąsiadów, 
żeby zawieźli (gdyż osoba chora 
nie posiada auta), w ogóle cze-
mu nie przyszliśmy do ośrodka, 
bo w takim stanie bez problemu 
by przyjął... Ręce opadają. Może 
panie w rejestracji powinny pra-
cować w godzinach przyjmowa-
nia pacjentów, żeby na bieżąco 
konsultować przyjmowanie co 
cięższych i nagłych przypadków? 
Póki co bronią dostępu do dokto-
ra jak lwice. Rozumiem, pan dok-
tor młody, przystojny, ma prawo 
budzić zainteresowanie, zwłasz-
cza u co młodszych pacjentek, 
ale, na litość boską, nie mogą na 
tym cierpieć inni pacjenci!
Może Państwa zainteresowanie 
takim tematem zmieni chociaż 
trochę postać rzeczy. Ja osobi-
ście już dawno się przepisałam 
do przychodni do Wałcza, co też 
że względu na dojazdy jest nieco 
uciążliwe, ale prostsze. 

Świąt
Wesołych

Pełnych ciepła, spokoju 
i radości

Świąt Bożego 
Narodzenia

oraz pomyślności i 
sukcesów

w Nowym 2023 Roku.
 

Najlepsze życzenia 
świąteczne składa

 Izabela
Kwiecińska
Przewodnicząca 
Rady Miejskiej 
w Tucznie

Krzysztof 
Mikołajczyk
Burmistrz 

Tuczna 

WESOŁYCH I SPOKOJNYCH 
ŚWIAT BOŻEGO 

NARODZENIA ORAZ 
WYSTRZAŁOWEGO 

SYLWESTRA I SPEŁNIENIA 
NAJSKRYTSZYCH MARZEŃ W 
NADCHODZĄCYM ROKU 

ŻYCZY

ŻYCZY ZESPÓŁ  BRICO MURCHE  
W WAŁCZU

zespół w Wałczu



Policyjny Rajd Mikołaja to 
inicjatywa policjantów z 
wałeckiej jednostki, trwa-
jąca od lat. W ramach 
akcji, każdego roku poli-
cjanci prowadzą działania 
do kierowców. Pomocni-
kami Policyjnego Mikoła-
ja są uczniowie ze Szko-
ły Podstawowej nr 4 z 
działającego w placówce 
koła „Bezpieczny uczeń”. 
Oprócz edukacyjnych tre-
ści skierowanych do kie-
rujących są niespodzianki 
od Mikołaja.

Wczorajsze działania pod nazwą 
„Policyjny Rajd Mikołaja”, liczą so-
bie już wiele lat. Rajd Mikołaja każ-
dego roku pamięta o działaniach 
dla kierowców, których celem jest 
poprawa bezpieczeństwa na dro-
gach zwłaszcza w okresie przed-

świątecznym z uwagi na wzmo-
żony ruch kołowy. Kierowcy tego 
dnia mogą liczyć na taryfę ulgową i 
świąteczne niespodzianki.

W tym roku uczniowie przygotowali 
własnoręcznie wykonane świątecz-
ne szyszki. Każdy kierowca otrzy-
mał też od policjantów drogówki 
materiały profilaktyczne, a także 
magnes na lodówkę z logo Policja 
Wałcz i z przesłaniem o ważności 
elementów odblaskowych. W trak-
cie działań Mikołaj poruszał z kie-
rującymi krótkie rozmowy o bez-
pieczeństwie na drodze. Policyjny 
Mikołaj wręczał także niespodzianki 
w postaci odblaskowych światełek 
najmłodszym przechodniom.

Kierowcy popierali policyjne działa-
nia, a wśród nich byli i tacy, którzy 
w ubiegłym roku podczas Mikołajo-
wej akcji również zostali zatrzyma-
ni do kontroli.

POLICYJNY RAJD MIKOŁAJA

13 grudnia 2022 roku 
odbyło oficjalne otwar-
cie oddziału wewnętrz-
nego po gruntownym 
remoncie. 
Zaangażowanie finansowe w mo-
dernizację oddziału to około 3 mln 
złotych. Powstały dodatkowe sale 
dla chorych, szpital ma obecnie 
dostępnych 17 sal. W tym 3 sale w 

nowoczesnej, odizolowanej strefie 
zakaźnej. Wszystkie sale są wypo-
sażone w tlen i próżnie. Nowa sala 
intensywnego nadzoru, wyposażo-
na w najnowocześniejszy sprzęt. 
Przestronne i nowoczesne pokoje 
socjalne dla personelu i lekarzy.

Jakość dla pacjentów i poprawa wa-
runki pracy dla personelu stają się 
dziś priorytrm w placówce..

Osoby korzystające z usług szpita-
la, mogą spodziewać się kolejnych 
inwestycji. W przyszłym roku reno-
wacji doczekają się oddziały chi-
rurgii, ortopedii i pediatrii. Główny 
budynek szpitala ma zostać także 
ocieplony, a okna i dach będą wy-
mienione na nowe.

Nowe otwarcie 
oddziału 
wewnętrznego 
w szpitalu

ŚWIĄT

 

NA NADCHODZĄCE ŚWIĘTA 
BOŻEGO NARODZENIA
PRAGNIEMY ŻYCZYĆ 

POMYŚLNOŚCI, SPOKOJU DUCHA,
RODZINNEJ ATMOSFERY

I BŁOGOSŁAWIEŃSTWA BOŻEGO
NA NADCHODZĄCY 2023 ROK.
NIECH OBFITUJE ON W RADOŚĆ, 

SUKCESY
I SAME MAGICZNE CHWILE,

KTÓRE UCZYNIĄ GO 
WYJĄTKOWYM.

 

W E S O Ł Y C H

Życzy Robert Gąsiorowski Przewodniczący Rady 
Gminy Wałcz wraz z Radnymi Rady Gminy Wałcz.

 

Wesołych Świąt
Z okazji nadchodzących Świąt Bożego Narodzenia,

Życzę samych radosnych chwil,
Zdrowia oraz pomyślności.

Żeby ten rodzinny czas
Był momentem wytchnienia,

Odpoczynku od codziennych obowiązków.
Kolejny zaś Rok 2023 niech obfituje w same sukcesy.

Najserdeczniejsze Życzenia Bożonarodzeniowe!

Życzy Wójt Gminy  Wałcz
wraz z pracownikami Urzędu Gminy





dokończenie ze strony 1. 

Interesujących wniosków dostarczy-
li uczestnicy debaty na temat zarzą-
dzania energią. Prezesi miejskich 
spółek w Wałczu zwracali uwagę 
na potrzebę dofinansowania przed-
siębiorstw komunalnych w małych 
i średnich miastach. - Pieniądze są 
potrzebne na drodze do transforma-
cji energetycznej miast, dla zdrowia 
mieszkańców, by tworzyć przyja-
zny klimat dla przyszłych pokoleń 
– mówił Adam Biernacki, Zastępca 
Burmistrza Miasta Wałcza. Łukasz 
Janczak z portalu rezerwacji nocle-
gów Stayget,com przekonywał, że 
według badań klienci wolą wybierać 
miasta zielone lub dopłacić do po-
bytu w takim miejscu by wpływać 

na ochronę środowiska. 
Mikołaj Kołodziejczak z Polskiej Gru-
py Wodorowej w Gnieźnie i Wielko-
polskiej Izby Gospodarczej zwrócił 
uwagę na potrzebę budowania pol-
skich technologii. Wałcz tworząc 
centrum technologii zielonych dla 
miast wpisuje się w kierunek wspie-
rania polskiego przemysłu bioga-
zowni, fotowoltaiki i wodoru. To 
były ważne informację dla uczniów 
Rolniczego Centrum Kształcenia i I 
Liceum Ogólnokształcącego w Wał-
czu, którzy licznie wzięli udział w 
konferencji. 
Konferencja na temat utworzenia 
Międzyregionalnego Centrum Zielo-
nych Technologii w Wałczu toczyła 
się wokół finansów na inwestycje 
ekologiczne. Budżet gminy bez 
podatków nie ma możliwości dzia-
łania, a je dają m.in. przedsiębior-
stwa. Bartosz Świtała z Pomorskiej 
Agencji Rozwoju Regionalnego S.A. 

zwrócił uwagę w czasie debaty na 
coraz częstsze wymogi inwestorów 
w dostępie do zielonej energii oraz 
opinii na temat miast w zakresie 
działań proekologicznych. 
– Pieniądze są – mówi Bartosz Ha-
nas z Banku Gospodarstwa Krajo-
wego SA. – Potrzebne są dobre pro-
jekty i nasz bank w tych procesach 
będzie wspierał samorządy. Mamy 
gotowe produkty finansowe dla sa-
morządów, ale też możemy ustalać 
szczegółowe działania – przekony-
wał przedstawiciel BGK, partner 
konferencji w Wałczu. Marcin Ho-
łub, prezes MPROWER w Szczecinie, 
przekonywał, że nowe technologie 
to szanse na ożywienie miast poło-
żonych dalej od dużych aglomera-

cji. – Nasza wizja to zmiany zasilania 
na wodorowe istniejących pojaz-
dów, produkcja nowych pojazdów. 
A do tego są potrzebni pracownicy 
dobrze przygotowani. Takim miej-
scem do centrum serwisu może być 
Wałcz – mówił Marcin Hołub. Efek-
tem spotkania w Wałczu będą testy 
łodzi zasilanych wodorem w Wałczu 
produkowanych w Szczecinie. 
Efektem konferencji jest podpisanie 
porozumienia dla utworzenia Mię-
dzyregionalnego Centrum Nowych 
Technologii w Wałczu.
Partnerami strategicznymi konfe-
rencji byli: Miasto Wałcz, Polska 
Grupa Wodorowa, Klaster Metalo-
wy „Metalika”, Bank Gospodarstwa 
Krajowego, Akademia Nauk Stoso-
wanych w Wałczu, Platforma Prze-
mysłu Przyszłości, Gryficki Klaster 
Energii. 

Wojewoda Zbigniew Bo-
gucki wręczył powołanie 
na stanowisko Zachod-
niopomorskiego Kurato-
ra Oświaty w Szczecinie 
pani Katarzynie Koszew-
skiej.

- Pani Katarzyna Koszewska ma 
wieloletnie doświadczenie i wiedzę 
na temat funkcjonowania zachod-
niopomorskiego systemu edukacji 
- pełniła już funkcję wicekuratora 
oświaty. Wierzę, że będzie sprawnie 
realizowała w moim imieniu zadania 
w zakresie polityki oświatowej rzą-
du - powiedział wojewoda Zbigniew 
Bogucki. Wojewoda jednocześnie za-
chęcił do współpracy wszystkie pod-
mioty i organizacje pozarządowe, 
którym leży na sercu dobro polskiej 
edukacji.

- Województwo zachodniopomorskie 
potrzebuje realizacji długofalowej 
strategii związanej z podnoszeniem 
jakości kształcenia, wychowania i 
opieki - powiedziała Zachodniopo-
morska Kurator Oświaty Katarzyna 
Koszewska. Nowa kurator wskaza-
ła również najbliższy cel, jakim jest 
przygotowanie dyrektorów szkół i na-
uczycieli do nowej formuły egzaminu 
maturalnego.
Pani Katarzyna Koszewska ukończyła 
studia na Uniwersytecie Szczeciń-
skim, na Wydziale Humanistycznym, 
na kierunku: Filologia Polska w zakre-
sie nauczania języka polskiego oraz 
studia podyplomowe w zakresie: 
Menadżerów Oświaty - Organizacja 
i Zarządzanie Oświatą. Jest nauczy-
cielem dyplomowanym.

Przez wiele lat pracowała jako na-
uczyciel języka polskiego, była 
dyrektorem Gimnazjum Nr 26 w 
Szczecinie oraz wicedyrektorem 
ds. dydaktycznych w Zespole Szkół 
Sportowych w Szczecinie. W latach 
2006 - 2008 piastowała stanowisko 
Zachodniopomorskiego Wicekurato-
ra Oświaty. Pracowała też jako kon-
sultant metodyczny w Zachodnio-
pomorskim Centrum Doskonalenia 
Nauczycieli w Szczecinie. W latach 
2016 - 2021 zajmowała stanowisko 
dyrektora Departamentu Kształcenia 
Ogólnego w Ministerstwie Edukacji i 
Nauki w Warszawie. Obecnie pracu-
je w Komendzie Głównej OHP jako 
zastępca dyrektora Biura Edukacji i 
Zatrudnienia.

Nowa kurator oświaty



Kryzys psychicz-
ny to stan emo-
cjonalny, który 
może dotknąć 
każdego z nas w 
trakcie przeżywa-
nia trudnego mo-
mentu życiowego. 
Przykłady takich 
sytuacji stanowią 
m.in. śmierć bli-
skiej osoby, zwol-
nienie z pracy czy 
problemy małżeń-
skie. 
Samodzielne poradzenie so-
bie z towarzyszącymi wów-
czas emocjami nie zawsze 
jest możliwe. Jesteś miesz-
kańcem powiatu wałeckiego, 
który przeżywa trudne chwile 
i czujesz, że sytuacja przera-
sta Twoje możliwości? Zgłoś 
się do Regionalnego Cen-
trum Kryzysowego w Wałczu. 
Pomoc udzielana w ramach 
placówki jest całkowicie bez-
płatna.

Zakres pomocy 
Każda osoba, która zgłosi się 
do RCK w Wałczu może liczyć 
na indywidualnie dobrane 
wsparcie, świadczone przez 

specjalistów interwencji kry-
zysowej. Wśród dostępnych 
form pomocy znajduje się po-
moc psychologiczna, porad-
nictwo pedagogiczne, pomoc 
terapeutyczna, warsztaty, 
grupy wsparcia, a także za-
jęcia psychoedukacyjne. W 
razie konieczności pracow-
nicy RCK organizują również 
klientom specjalistyczne 
konsultacje, np. u prawnika, 
seksuologa czy doradcy za-
wodowego. Pomoc udzielana 
w ramach RCK ma charakter 
ambulatoryjny (świadczony 
w placówce) lub wyjazdowy 
– udzielany w miejscu pobytu 
osoby doświadczającej sytu-
acji kryzysowej. 

Wsparcie dla osób w 
każdym wieku 
Obecne czasy są szczególnie 
trudne dla dzieci i młodzieży. 
Płynące zewsząd przekazy o 
konieczności bycia idealnym, 
nieporozumienia w kontaktach 
z członkami rodziny, problemy 
z funkcjonowaniem w grupach 
rówieśniczych czy trauma 
związana z izolacją w trakcie 
pandemii COVID-19 – to tylko 
kilka czynników, które mogą 
przyczynić się powstania kry-
zysu psychicznego. Na szczę-
ście żaden z młodych miesz-
kańców powiatu wałeckiego 
nie musi pozostać bez pomocy 

w trudnej sytuacji. Wystarczy 
zgłoszenie do RCK w Wałczu. 
Jak się zgłosić
Regionalne Centrum Kryzy-
sowe w Wałczu znajduje się 
przy alei Zdobywców Wału 
Pomorskiego 54. Z placówką 
można skontaktować się dro-
gą telefoniczną – numer 733 

100  663 lub mailową - rck.
walcz@gmail.com 
Część wojewódzkiego 
projektu 
Dedykowane mieszkańcom 
powiatu wałeckiego Regio-
nalne Centrum Kryzysowe 
w Wałczu to jedno z ośmiu 
centrów kryzysowych, które 

powstało w województwie 
zachodniopomorskim w ra-
mach projektu Regionalne 
Pogotowie Kryzysowe. Pro-
jekt został sfinansowany ze 
środków Regionalnego Pro-
gramu Operacyjnego Woje-
wództwa Zachodniopomor-
skiego na lata 2014-2020.

PRZEŻYWASZ 
TRUDNE CHWILE?
 SKORZYSTAJ Z POMOCY W WAŁCZU

  Z D R O W Y C H  ,  
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Kiedyś – koszary, dziś 
– nowoczesny obiekt 
sportowy, który słu-
ży studentom. Dzię-
ki 2 mln zł pożyczki z 
Wojewódzkiego Fun-
duszu Ochrony Śro-
dowiska i Gospodarki 

Wodnej w Szczecinie 
prawie stuletni bu-
dynek hali sportowej 
Akademii Nauk Sto-
sowanych w Wałczu 
przeszedł komplek-
sową modernizację 
i jest bardziej przy-

jazny środowisku. 
W otwarciu odnowionego 
obiektu - w obecności prof. 
Przemysława Czarnka - Mini-
stra Edukacji i Nauki, Posła 
Czesława Hoca i Tomasza 
Wójcika - Wicewojewody Za-
chodniopomorskiego ,  Mar-
ka Subocza– Prezesa Zarzą-

du WFOŚiGW w Szczecinie, 
a przede wszystkim władze 
uczelni oraz samorządwocy.

- Po zakończeniu inwestycji 
hala jest bardziej przyjazna 
środowisku. Poprawiła się jej 
efektywność energetyczna 
i udało się ograniczyć straty 
ciepła – mówi Marek Subocz 
– Prezes Zarządu WFOŚiGW 
w Szczecinie: - Efekt ekolo-
giczny to zmniejszenie emi-
sji dwutlenku węgla o prawie 
250 ton rocznie. Zmodernizo-
wany obiekt potrzebuje 2600 
GJ energii cieplnej mniej, niż 
do tej pory. Dzięki fotowol-
taice pojawi się też oszczęd-
ność energii elektrycznej na 
poziomie ponad 4 MWh rocz-
nie.

Wymiana nawierzchni w 
środku, rozbudowa zaplecza 
, budowa siłowni, budowa 
salki do fitness. Na zewnątrz 
jest nowa bieżnia i boisko 
do piłki plażowej siatkowej, 
ścianka wspinaczkowa i rzut-
nie lekkoatletyczne.

Największy koszt to termomo-
dernizacja. Remont budynku 
z 1935 roku polegał na ocie-
pleniu ścian zewnętrznych (o 
powierzchni 759 m2), dachu i 
stropodachu (1336 m2) oraz 
posadzki (1050 m2), wymia-
nie okien i drzwi oraz moder-
nizacji instalacji centralnego 
ogrzewania z systemem za-
rządzania energią. W ramach 
inwestycji zmodernizowano 
też instalację ciepłej wody 
użytkowej i wymieniono na 
energooszczędne 59 opraw 
oświetleniowych. Na dachu 
została zamontowana insta-
lacja fotowoltaiczna o mocy 
do 50 kW.
Modernizacja hali to koszt 
prawie 3,2 mln zł. Cała inwe-
stycja to koszt ponad 7 milio-
nów.  Środki pozyskane przez  
ANS to ponad 2 mln zł, prefe-
rencyjnej pożyczki, udzielona 
przez Wojewódzki Fundusz 
Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Wodnej w Szczecinie. 
1,1 mln pochodzi z Minister-
stwa Sportu, 3mln z Minister-
stwa Edukacji, a 1 milion to 
środki własne uczelni.

Hala w wałeckiej Akademii już otwarta

Ogłoszenie 
o likwidacji sto-
warzyszenia pn. 
Stowarzyszenie 

„Rodzic w Szkole” 
z siedzibą 

w Mirosławcu

Podaje się do publicz-
nej wiadomości, że na 
podstawie uchwały nr 
1/2022 Nadzwyczaj-

nego Walnego
Zebrania Członków 
stowarzyszenia pn. 

Stowarzyszenie 
„Rodzic w Szkole” z 
siedzibą w Mirosław-
cu ul.Wolności 21, 
78-650 Mirosławiec 
(dalej jako: „Stowa-

rzyszenie”) o rozwią-
zaniu Stowarzyszenia,
określeniu sposobu li-
kwidacji Stowarzysze-

nia i przeznaczeniu 
środków pieniężnych 

Stowarzyszenia
„Rodzic w Szkole” po-
zostałego po zaspo-

kojeniu jego zobowią-
zań, otwarta została 

likwidacja
Stowarzyszenia.

Likwidatorem Stowa-
rzyszenia została Pani 

Katarzyna Jurenc.
Wzywa się do skła-
dania ewentualnych 
roszczeń w stosunku 
do Stowarzyszenia w 

terminie do dnia
28.12.2022 r. na po-
wyżej podany adres 

Stowarzyszenia.







BIURA W WAŁCZU 
DO WYNAJĘCIA:

+48 577 777 268

Ten budynek spełni Twoje wymagania
wałcz, ul.KOŚciuszki 4 (sinogal)

co potrzebujesz?
- niewielkie biuro do wynajęcia?
- KOmpleks biur przygotowanych TylKO dla ciebie?
- miejsce na gabineT?
- dużą hale do lekkiej produkcji?
- powierzchni magazynowej?
- umeblowane biuro w wybranych dniach Tygodnia?
- KOmpleksowej obsługi firmy?

– Panie Profesorze, spoty-
kamy się, bo znowu kończy 
się rok. Czy pana zdaniem 
spełniły się te wszystkie 
życzenia, które składali-
śmy sobie u jego progu? 
Jaki był ten nasz 2022? 
- Bardzo trudny, w każdym ra-
zie daleko nie taki, jakiego so-
bie życzyliśmy. Mówiąc „MY” 
mam na myśli nas, jako ogół 
Polaków, społeczeństwo. W 
wymiarze indywidualnym - po-
szczególnych osób i rodzin - na 
pewno niejednokrotnie był to 
rok bardzo udany, szczęśliwy. 
Natomiast w wymiarze spo-
łecznym, państwowym, było, 
co tu dużo mówić, różnie. Mam 
na myśli kosztowne konflikty z 
instytucjami wspólnotowymi, 
państwami ościennymi oraz sy-
tuację geopolityczną.
–  Myśli pan o wojnie w 
Ukrainie?
- Też. Pozwoli pan, że rozpocznę 
jednak od osobistego akcentu. 
Otóż dla mnie już początek tego 
roku był smutny. Zmarł bowiem 
mój przyjaciel, Przewodniczą-
cy Parlamentu Europejskiego 
David Sassoli. Przez dwie ka-
dencje pracowaliśmy razem w 
prezydium PE, Grupie S&D oraz 
Komisji Transportu i Turystyki. 
David był nie tylko bardzo kom-
petentnym politykiem, ale też 
niezwykle ujmującym człowie-
kiem. Był przyjacielem Polski i 
polskiej lewicy. Ale ma pan ra-
cję, wydarzeniem o znaczeniu 
globalnym była i ciągle nieste-
ty jest, agresja Rosji na Ukra-
inę. Poświęciliśmy temu dużo 
uwagi na forum Grupy S&D 
w Parlamencie Europejskim. 
– O znaczeniu globalnym? 
Wojna nie wylewa się prze-
cież poza granice Ukrainy.  
- Ale jej skutki są globalne dla 
światowej polityki. Widzieliśmy 
to na przykładzie ostatniego 
szczytu G-20 na Bali, gdzie 
stanowiła oś dyskusji zarów-
no wielostronnych, jak i dwu-
stronnych. Zwłaszcza, że w 
tym czasie, 15 listopada, spa-
dła na Polskę rakieta, zabija-
jąc dwóch naszych obywateli. 
Ta wojna, choć lokalna, ma wy-
miar globalny także ze względu 
na skalę pomocy, jakiej NATO 
i Stany Zjednoczone udziela-
ją Ukrainie. Trzeba zaznaczyć, 

że duży udział w tej pomocy 
– materialnej i militarnej – ma 
Polska. No i nie sposób nie 
pamiętać o milionach Ukra-
ińców, którzy wyemigrowa-
li w świat. Licznie przewinęli 
się także przez polskie domy 
znajdując tu schronienie przed 
wojną, wytchnienie i spokojne 
noce bez bombardowań. To 
ogromny, spontaniczny od-
ruch serca Polaków, który wy-
wołał podziw całego świata. 
Niestety wojna nie zmierza do 
końca, przeciwnie, Rosja nisz-
czy ukraińskie elektrownie, 
elektrociepłownie, infrastruk-
turę krytyczną licząc na to, 
że reszty dopełni zima. Moim 
zdaniem przeliczy się, bowiem 
świat zachodni - Unia Europej-
ska i USA – są zdeterminowa-
ni, żeby obronić Ukrainę. To 
nie są bowiem czasy Piotra 
Wielkiego ani Katarzyny Wiel-
kiej, kiedy Rosja sięgała po co 
chciała, a świat był bezradny.  
– Jednak wojna kładzie się 
cieniem także na Polsce. 
Prawie 20 proc. inflacja jest 
tego wymownym znakiem. 
- Inflacja, w konsekwencji 
drożyzna w zgodnej opinii 
ekspertów nie jest jedynie 
„zasługą” wojny Putina. W 
znacznej części tak, ale swoje 
dołożył także rząd PiS i NBP. 
Jedni rozsypując pieniądze 
pod każdym dogodnym pre-
tekstem, byle tylko zaskarbić 
sobie wdzięczność wyborców, 
drudzy zwlekając z podejmo-
waniem zdecydowanych dzia-
łań, dających nadzieję na wy-
hamowanie wzrostu inflacji.  
Rząd i tym razem, mówiąc po-
tocznie, zawalił i nie przygoto-
wał należycie państwa do tego, 

co miało się wydarzyć w Ukra-
inie, a o czym został wcześniej 
poinformowany. Przecież w 
pierwszych tygodniach jedynie 
wielki, niespodziewany, sze-
roki odzew Polaków, którzy z 
własnej woli, we współpracy z 

samorządami, przyjęli potężną 
falę uchodźców spowodował, 
że ona nie zalała nas w sposób 
chaotyczny, niekontrolowany.  
Potem, w miarę upływu cza-
su rzeczywiście skutki wojny 
zaczęły odciskać swe mocne 
piętno na całym naszym życiu. 
Tematem stał się brak węgla. 
Okazało się, że rząd bardzo 
uzależnił naszą energetykę od 
dostaw rosyjskiego węgla, a 
kwietniu zakazał jego importu, 
znacznie wcześniej niż Unia. 
Zrujnowało to wszelkie bilanse 
energetyczne! Widmo zimna 
zajrzało w oczy milionom go-
spodarstw domowych, które 
ogrzewają się korzystając z 
węgla. Domowym budżetom 
zagroziło i nadal grozi widmo 
drożyzny i biedy. Bankructwa 
małych firm, często rodzin-
nych – liczone są w setkach 
tysięcy. Niestety nic nie za-
powiada zmiany na lepsze. 
Już zaczęły się zwolnienia w 
dużych przedsiębiorstwach.  
–  To nie są jednak dolegli-
wości, które dotykają tylko 
Polskę. Wszędzie zrobiło 
się drogo. Może więc zawie-
sić na jakiś czas program 
Green Deal czy Fit for 55? 
- Fit for 55 przyniesie pozy-
tywne skutki dla gospodar-
ki w dłuższej perspektywie 
czasu. Wbrew temu, co się 
mówi, przyczyna wzrostu cen 
prądu nie leży w polityce kli-
matycznej UE. Słyszymy tę 
sugestię nieustannie, co nie 
znaczy, że staje się ona przez 
to prawdą. Na cenę energii 
mają wpływ w głównej mie-
rze marże narzucone klien-
tom przez producentów ener-
gii: elektrownie i organizacje 
je skupiające. Wynoszą 41 

proc. (!) ceny końcowej. Unia 
nie ma z nimi nic wspólnego.  
Koszty generowane przez Unię 
stanowią tylko 21 proc. Co wię-
cej, pieniądze z handlu emisja-
mi, który Polska praktykuje, po-
zostają w kraju sprzedającym 
i powinny być przeznaczone 
na wychodzenie z energetyki 
„brudnej” na rzecz „zielonej”. 
Tylko w ubiegłym roku rząd za-
robił na tym 30 mld. zł. Warto 
zapytać, ile za to powstało no-
wych farm wiatrowych lub in-
nych źródeł energii elektrycz-
nej niekorzystających z węgla? 
Im więcej „zielonej” energii, 
tym niższe jej ceny. Zielony 
Ład w Europie ma uniezależ-
niać nas od ropy i gazu z Rosji. 
– A co z naszą suwerenno-
ścią panie Profesorze? W 
każdy weekend możemy 
usłyszeć, że Niemcy chcą 
nas wziąć pod swój but.  
- Mówi pan o toczącej się dys-
kusji wokół dalszej integracji 
UE? Rzeczywiście podejście 
polskich władz do tego pro-
blemu było i jest specyficzne. 
Najczęściej stawia się tu znak 
równości: integracja europej-
ska równa się utrata suwe-
renności i tożsamości, a to 
jest błąd! Idea zintegrowanej 
Europy pojawia się od dawna. 
Rzecz nie jest jednak taka pro-
sta, jak ją malują, co znalazło 
odbicie w Traktacie Lizboń-
skim, który podpisał prezydent 
Lech Kaczyński, a premierem 
był wtedy Jarosław Kaczyński. 
Państwa mają różne interesy, 
poglądy i sympatie. Znalezie-
nie konsensusu w najważniej-
szych sprawach nie jest łatwe. 
Jednak to się zmienia, powie-
działbym nawet, że będzie 
musiało się zmieniać, gdyż 
świat nie stoi w miejscu. Sy-
tuacja międzynarodowa, wy-
darzenia polityczne, postęp 
naukowy, globalne interesy 
wirują w zawrotnym tempie. 
Coraz częściej trzeba reago-
wać i działać wspólnie. Jeszcze 
niedawno nikt nie spodziewał 
się, ba – nikt nawet nie pomy-
ślał, że takim katalizatorem 
zmuszającym do wspólnego 
działania będzie pandemia 
COVID-19. To nieszczęście, 
które dotknęło wszystkich bez 
wyjątku, zmusiło państwa Unii, 
działające na początku pan-
demii w sposób rozproszony 
i wzajemnie niekorzystny, do 
działania wspólnego, skoor-
dynowanego i kierowanego z 
jednego ośrodka. UE jest tak-
że wspólnotą wartości, ostoją 

solidarności i obrońcą pokoju. 
– A jak konflikty w obozie 
rządzącym wpływają na 
nasze członkostwo w UE? 
- Wewnętrzna wojna w Zjed-
noczonej Prawicy po raz 
pierwszy tak realnie zagroziła 
przyszłości całego kraju. Obóz 
rządzący, który w sposób 
oczywisty wielokrotnie złama-
ła konstytucję wprowadzając 
swoją niezwykle upolitycznio-
ną i – jeśli można użyć takiego 
sformułowania - oddemokra-
tyzowaną reformę sądownic-
twa, gotowy jest poświęcić 
dobro kraju i milionów obywa-
teli tylko dlatego, żeby obro-
nić swój, sobie podporządko-
wany wymiar sprawiedliwości. 
Orzeczenie TK otwiera drzwi 
do Polexitu. Jeśli Polska nie 
uznaje europejskiego po-
rządku prawnego, to znaczy 
wypisuje się z niego! Wypi-
suje się ze wspólnej Europy! 
– Czy 18 lat po gromkim na 
całą Polskę „Witaj Unio” 
usłyszymy „Żegnaj Unio”? 
- Mam wielką nadzieję, że 
do tego nigdy nie dojdzie, że 
przeciwnicy Unii poniosą po-
rażkę, że praworządność jest 
dla Polaków ważną wartością. 
Wyjście z Unii oznacza prze-
cież dla wszystkich nas, a 
więc także dla mieszkańców 
woj. zachodniopomorskiego, 
dla tutejszego wspaniale roz-
winiętego rolnictwa, czy prze-
mysłu turystycznego, wpierw 
marazm, a potem biedę. Za-
mkną się zachodnie rynki 
zbytu, skończy się europej-
ska kooperacja, skończą się 
możliwości kształcenia dzieci 
na europejskich uniwersyte-
tach, nie przyjadą turyści z 
Zachodu. Nie, nawet nie chcę 
o tym myśleć! Wierzę, że do 
tego nie dojdzie, że 80 proc. 
Polaków deklarujących przy-
wiązanie do Unii zrobi, co do 
nich należy, że obronią swój 
byt, los swoich dzieci i wnu-
ków, że nie zamkną ponownie 
Polski na wschodzie Europy.  
I tego nam życzę przede 
wszystkim. Ale także tego, co 
może bardziej przyziemne, 
ale przecież ważne: uspoko-
jenia na rynku, spadku cen, 
normalizacji na rynku energe-
tycznym, która znów pozwoli 
na rozwój przedsiębiorczości i 
godne życie. No, a wszystkim 
Państwu życzę zdrowia i spo-
koju. Oby rok 2023 był lepszy 
od mijającego!

Podsumowanie roku
Wywiad z europsołem prof. Bogusławem Liberadzkim



Spokoju , zdrowia i szczęścia na ten NOWY ROK! 

Życzy Małgorzata Prokop - Paczkowska 
Posłanka Lewicy

Zapraszam do kontaktu z moim biurem poselskim 607 435 341

WESOŁYCH 
ŚWIĄT

HO HO HO! MERRY

 

Z okazji świąt życzymy hojnych gości,
wigilijnej ryby bez jednej ości!

Po kolacji ciotka szybko kolędę zaśpiewa,
i niech wuj już w końcu nalewa!

Byś jeszcze coś pamiętał o północnej porze,
bo mocno działa te polskie zboże!

W sylwestrową noc pasterkę popraw,
tańcz i śpiewaj - po prostu się baw.
By się ogólnie wiodło znakomicie,

Nowego Roku przeżytego smakowicie!

Życzy Zespół Tworzący najlepsze 
lokalne media EXTRA WAŁCZ


